
Gensalg i Argo.
V/genbrugschef Finn Kjær



Er vores opgave ikke bare at 
energiudnytte affaldet, og lade de 
andre om at genbruge det ?



NEJ !!
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Vi i ARGO ønsker ikke at energiudnytte 
noget som kan genbruges eller 
genanvendes !!



Gensalg – hvordan kom vi i 
gang.
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1) Ressourceplanen

2) Ideen, både salg, socialaktivitet og genbrug

3) Juridiske undersøgelser gensalg kontra DI´s anke over systemet

4) Godkendelse i bestyrelsen

5) Aftaler indgået med kommunerne

6) Valg af design og indhold

7) Snak med organisationerne

8) Ansættelse af personale

9) I gang 



ARGO – vision.
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Vision

ARGO er førende på europæisk plan indenfor genbrug, 
genanvendelse, energiudnyttelse og deponering af 
affald. Til gavn for brugerne løser vi alle opgaverne på 
den mest ansvarlige og bæredygtige måde –
samfundsmæssigt, miljømæssigt og økonomisk. 



Danmark uden affald !
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Med ressourcestrategien ”Danmark uden affald” vil 

regeringen sætte skub i en bevægelse fra et ”forbrug og 

forbrænd”-Danmark over mod et samfund, hvor 

materialerne bruges igen og igen. 

Det handler om at se vores affald som ressourcer og udnytte 

ressourcerne bedst muligt, så værdifulde materialer ikke går 

tabt.



Hvorfor Gensalg ?
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Affaldsbekendtgørelsens § 12, stk. 1:

"Den kommunale affaldshåndtering skal, jf. stk. 2, ske i 
overensstemmelse med følgende affaldshierarki:

• Forberedelse med henblik på genbrug.

• Genanvendelse.

• Anden nyttiggørelse (f.eks. energiudnyttelse)

• Bortskaffelse

Ressourceplan og strategi – 50% genanvendelse inden 2022



Gensalg – hvordan socialt.
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Der indgår grupper af personer som er socialt udsatte i driften af direkte genbrug.

F.eks.

Flygtninge

Kontakthjælpsmodtagere

Arbejdsløse

Sygemeldte

Værksteder og væresteder

Alle hjælper med at istandsætte ting til salg i direkte genbrugs butikken – og eventuelt 
andre opgaver



Hvordan gør vi 
det lovligt
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3 ”hovedregler” som vi overholder

1 – Vi må ikke tage ting op af containerne – ingen 
”klunsning”

2 – Vi må ikke sælge elektronik – weee direktivet og 
producentansvar

3 – Vi skal holde salget indenfor eget område (indenfor 
hegnet)

.



Birgitte var 
arbejdsløs, 

nu er hun et 
af vore 

ansigter ud 
af til.



Organisationerne 
frygtede mængde 
nedgang

> Organisationerne har fået mange 
flere effekter end tidligere.

> Nu flere organisationer på opgaven

> Danmission, Kirkens korshær, Red 
barnet, Svogerslev spejderne.

11



Er det så ikke en god ide at vi fanger tingene inden de er væk ?
Er det så ikke en god ide at vi giver videre til foreningerne ?
Er det så ikke en god ide at vi holder en skraldefest ?
Er det så ikke en god ide at vi sikre et højre genbrug ?

Vi driver trods alt genbrugspladser, 
ikke energiudnyttelsespladser !!

Kunderne ønsker at smide ud…



Ting som kan sælges for rimeligt høje beløb.

Ting som er værd at bruge ressourcer på at hente 

Ting som ikke fejler noget som helst

Ting som de ikke skal bruge tid på.

Foreningerne ønsker …
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arbejdsløs, 

nu er hun et 
af vore 

ansigter ud 
af til.
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